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REKLAMA

Wszyscy kandydaci do Parlamentu jak 
nakręceni powtarzają, że najbliższe 
wybory będą najważniejsze od 1989 

roku. To nieprawda. Zawsze wszystkie wybory są 
ważne, choć trudno się nie zgodzić, że te nadcho-
dzące nabierają szczególnego znaczenia, ale nie  
z tego powodu, kto wygra. Z jednej strony upada 
znaczenie polityki i prestiż osób uprawiających ten 
zawód, a z drugiej coraz więcej od nich zależy. To 
z powodu źle uprawianej polityki setki tysięcy lu-
dzi straciło życie w wojnie na Ukrainie. My na ra-
zie nie musimy się borykać z tak dramatycznymi 
wyzwaniami, ale przyszłość nie rysuje się w różo-
wych barwach. W każdym państwie politycy są ta-
cy, jak społeczeństwo, które ich wybrało. Ta reguła 
nie omija Polski. Jeśli świadomie i chętnie odziera-
my politykę z jej sprawczego autorytetu, to miejmy 
pretensje przede wszystkim do siebie, że coś idzie 

nie tak. Tyle moralizatorstwa. Każdy z nas ma swo-
je poglądy i system wartości, według którego żyje  
i buduje swoje relacje ze światem. 

Jako gazeta nie agitujemy i nie 
krytykujemy żadnej partii, ale 
prosimy o jedno. Jeśli w swoich 
sumieniach zdecydujecie już nad 
którą listą partyjną się pochylić, 
to przy wyborze konkretnej osoby 
weźcie pod uwagę jej związek  
z Jastrzębiem-Zdrój. 

Choćby z tego prostego powodu, że jako po-
słowie będą tutaj mieli swoje biura. Z pretensjami 
nie będziemy musieli jechać do Rybnika, Racibo-
rza, Żor, Wodzisławia czy Mikołowa.
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Nasi górą!Nasi górą!

W mieście 
wybiło szambo!
Jastrzębie-Zdrój aspiruje do 
tytułu kulturalnej stolicy 
Europy, a nie potrafi 
zapewnić swoim mieszkańcom 
dostępu do kanalizacji.  str. 5

A teraz idziemy A teraz idziemy 
na wybory!na wybory!
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8 list, 144 kandydatów, 9 miejsc poselskich, 1 nazwisko możesz skreślić

Lista nr 1
KW BEZPARTYJNI 

SAMORZĄDOWCY
1) Maciej Urbańczyk 
2) Ludmiła Student
3) Kazimierz Panek
4) Ewa Poloczek
5) Maciej Kozakiewicz
6) Hanna Bizoń
7) Anna Konopacka
8) Bartosz Wojsa
9) Ewa Pietras

10) Wojciech Szolc
11) Zuzanna Jeger
12) Monika Matłacki
13) Michał Potocki
14) Bartłomiej Szkudlarek
15) Ewa Smetana
16) Marcin Dudzic
17) Arleta Kidacka-Wnuk
18) Jakub Trepka

Lista nr 2
KKW TRZECIA DROGA PSL-PL

2050 SZYMONA HOŁOWNI
1) Łukasz Osmalak
2) Paweł Helis
3) Beata Błynarczyk
4) Iwona Wolny
5) Tadeusz Gruszka
6) Waldemar Świerczek
7) Hulim Wiesława
8) Jacek Arasim
9) Sylwia Machnik

10) Dariusz Prus
11) Aleksandra Bluszcz-Abdul Razak
12) Beata Górka
13) Piotr Pieprz
14) Michał Toman
15) Artur Oleksiński
16) Danuta Motyczka
17) Ewa Zajączkowska
18) Iwona Kalita

Lista nr 3
KW NOWA LEWICA

1) Piotr Urbańczyk
2) Grażyna Graś
3) Justyna Gabzdyl
4) Krzysztof Kubis
5) Zdzisław Smoliński
6) Ilona Witala-Sługa
7) Angelika Postawka
8) Mirosław Ruszkiewicz
9) Izabela Nosiadek

10) Aleksander Gortat
11) Krzysztof Kopczyk
12) Grażyna Karcz-Maziarz
13) Jakub Tesluk
14) Estera Woźniak-Prycelas
15) Robert Leśniak
16) Patrycja Kuśka
17) Wojciech Żołnierek
18) Marek Setkiewicz

Lista nr 4 
KW PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ

1) Bolesław Piecha
2) Paweł Jabłoński
3) Michał Woś
4) Teresa Glenc
5) Grzegorz Matusiak
6) Julia Kloc-Kondracka
7) Karol Szymura
8) Daniel Wawrzyczek
9) Mirela Szutka

10) Henryk Czich
11) Anna Szymik
12) Agnieszka Bochenek
13) Małgorzata Celińska
14) Elżbieta Słoń
15) Bartosz Hetmaniok
16) Natalia Śliwa
17) Mariusz Chmielewski
18) Katarzyna Jóźwiak

Lista nr 5
KW KONFEDERACJA WOLNOŚĆ 

I NIEPODLEGŁOŚĆ
1) Roman Fritz
2) Hanna Boczek
3) Adam Kurpas
4) Tadeusz Maron
5) Tomasz Maron
6) Anna Kubica
7) Mateusz Franke
8) Damian Chlebowski
9) Marek Songin

10) Małgorzata Tomecka
11) Krystyna Dajka
12) Grzegorz Gorzoch
13) Aneta Putyra
14) Jarosław Grabiec
15) Elżbieta Wolnik
16) Andrzej Król
17) Piotr Michalski
18) Natalia Mehlich

Lista nr 6
KKW KOALICJA OBYWATELSKA 

PO .N IPL ZIELONI
1) Krzysztof Gadowski
2) Gabriela Lenartowicz
3) Marek Krząkała
4) Anna Gaszka
5) Mirosław Duży
6) Mieczysław Kieca
7) Alicja Widawska
8) Grzegorz Wolnik
9) Jarosław Ligas

10) Bartłomiej Gabryś
11) Aleksandra Buchta
12) Daniel Krzanicki
13) Irena Pilarska
14) Krystian Mrukwa
15) Weronika Piekoszowska
16) Anna Szweda-Piguła
17) Agata Żołędziewska
18) Kamil Owczarek

Lista nr 7
KW POLSKA JEST JEDNA

1) Dariusz Walkowski 
2) Hanna Latko
3) Michał Sładek
4) Aleksandra Jędryszczak
5) Jan Marschollek
6) Joanna Adamus
7) Michał Kuźnik
8) Natalia Nowak
9) Jacek Szczepanik

10) Natalia Blazy
11) Krzysztof Konderla
12) Alicja Kluz
13) Wojciech Jasiński
14) Bożena Bojanowska
15) Jacek Tatarczyk
16) Wojciech Szyszka
17) Kamil Adamczyk
18) Adam Stefaniak

Lista nr 8
KW POLSKA LIBERALNA 

STRAJK PRZEDSIĘBIORCÓW
1) Sandra Konieczny-Koza
2) Kamil Bierza
3) Andrzej Olszewski
4) Dariusz Kopyto
5) Jan Oleś
6) Mirosław Grochowski
7) Łukasz Bogucki
8) Justyna Lorenz
9) Adam Porcz

10) Daniel Henel
11) Bożena Czempas-Chowaniec
12) Aleksandra Stasiewicz
13) Paweł Gromadzki
14) Beata Śliwka
15) Sebastian Handy-Fischer
16) Jacek Czuba
17) Dorota Cichoń
18) Monika Witkowska
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- Dobiega końca Pańska trzecia ka-
dencja w Sejmie. Jak Pan ocenia wła-
sną skuteczność?

- To co dzieje się w parlamencie jest 
ważne, ale to nie jedyna płaszczyzna 
działań poselskich, które trzeba oce-
niać.

- To znaczy?
- Jedno z haseł mojej pierwszej kam-

panii - blisko ludzi - do dziś traktuję 
dosłownie. To oznacza, że moje biuro 
zawsze jest otwarte dla osób potrzebu-
jących wsparcia czy pomocy. Często są 
to prawdziwe ludzkie dramaty i trage-
die. Warto przy tym wiedzieć, że więk-
szość z nich udałoby się od razu roz-
wiązać, gdyby odpowiedzialni urzędni-
cy okazali trochę serca i wyrozumiało-
ści. Jako przykład, niech posłuży dele-
gatura NFZ w Jastrzębiu, którą urucho-
miono dopiero po mojej interwencji. 
Kto nie jest ciężko chory, ten nie zro-
zumie jak wielu mieszkańcom ułatwi-
ło to życie.

- Ile takich ludzkich spraw trafiło 
do Pana?

- To raczej były ludzkie problemy 
do pilnego rozwiązania. Często doty-
czące całych rodzin. Tygodniowe tra-
fia do mojego biura kilka takich spraw. 
Czasem rozwiązywaliśmy je w spekta-
kularny sposób, przy pomocy chary-
tatywnych Noworocznych Koncertów, 
jakie od 13 lat organizuję w Jastrzębiu-
-Zdroju. Wiem, jak ważne jest dla tych 
ludzi osobiste spotkanie i czas im po-
święcony. Bywa, że wystarczy ulga, jaką 
daje rozmowa,  bo wiele osób chce być 
wysłuchanych. Nie zawsze jednak uda-
je się pomóc. W tym roku zgłosiła się 
do mnie mama nastoletniej Oli z proś-
ba o pomoc w leczeniu anoreksji buli-
micznej córki. Zorganizowałem siat-
karski mecz charytatywny polityków  
i siatkarzy Jastrzębskiego Węgla. Ze-
braliśmy pieniądze, ale Ola kilka dni 
przed meczem zmarła. Jej mama prze-
kazała środki na leczenie innych cho-
rych nastolatek.

- Podstawowym zadaniem posła 
jest jednak stanowienie prawa, a nie 
wyręczanie urzędników.

- To prawda. W przedostatniej ka-
dencji Sejmu byłem wiceprzewodni-

czącym komisji polityki społecznej  
i rodziny. To wtedy tworzyliśmy cały 
pakiet ustaw, które zaowocowały pro-
gramami prospołecznymi, z „500+” 
na czele. A to był dopiero początek, 
bo dziś mówimy już nie o „trzynastce”,  
a „czternastce” dla emerytów. Tę ka-
dencję kończymy ustawą o emery-
turach pomostowych. Dla mnie naj-
ważniejszym wyzwaniem, jest teraz 
uchwalenie emerytur stażowych. To 
przecież postulat zawarty jeszcze w po-
rozumieniach sierpniowych z 1980 ro-
ku, do których, jako górnik byłej kopal-
ni Manifest Lipcowy i uczestnik straj-
ków z 1988 roku, mam bardzo osobi-
sty stosunek.

- Skoro poruszył Pan temat górnic-
twa... to jest Pan chyba jedynym po-
słem, jakiego widać w mundurze gór-
niczym w Sejmie.

- Bo niestety, jestem jedynym po-
słem, który jest śląskim górnikiem.

- Dlaczego niestety?
- Lekarze, przedsiębiorcy, rolnicy to 

są zawody licznie reprezentowane w ła-
wach poselskich. Znają swoje profesje 
i zabiegają o branżowe interesy. Kie-
dy się jest jedynym górnikiem trudno 
przekonywać innych posłów do gór-
nictwa, o którym nie mają pojęcia. To 
dlatego byłem jednym z twórców par-
lamentarnego zespołu do spraw ener-
getyki i górnictwa, któremu miałem 
zaszczyt przewodniczyć. To bardzo do-
bry, legislacyjny sposób walki o przy-
szłość naszych kopalń i górników.

- Miliardowe zyski JSW dowodzą, 
że branża wydobywcza ma się nieźle.

- Zgadza się. Po 8 latach rządów 
PiS górnictwo wyszło na prostą. Pro-
szę jednak pamiętać w jakim było sta-
nie w 2015, po rządach PO-PSL. JSW 
była bankrutem z 2 miliardami złotych 
długu. Dziś Bruksela nadal niechęt-
nym okiem spogląda na polskie kopal-
nie, które są dla niej kamieniem u no-
gi na drodze do zielonej energii. Roz-
porządzenie metanowe to przecież cał-
kiem świeży unijny pomysł na likwi-
dację polskiego górnictwa. Pamiętam, 
jak w Sejmie, prawie stawałem na gło-
wie by pozyskiwać głosy przeciw te-
mu rozporządzeniu. Zresztą mamy te-

raz w Unii absurdalną sytuację, w któ-
rej Niemcy wydobywają coraz więcej 
węgla, otwierają nowe kopalnie i ni-
komu to nie przeszkadza. Widocznie 
dla brukselskich urzędników, niemiec-
ki węgiel ma bardziej zielony kolor od 
polskiego.

- Do rozmowy o górnictwie pod-
chodzi Pan bardzo emocjonalnie.

- Całe moje życie związane jest z gór-
nictwem. Poszedłem w ślady ojca, gór-
nika. Po skończeniu AGH przez 28 lat 
pracowałem w jednej kopalni. Naj-
pierw Manifest Lipcowy, a później Zo-
fiówka. Karierę kończyłem w ratownic-
twie górniczym, więc chyba nie boję się 
trudnych wyzwań. Wiem, jaki to cięż-
ki kawałek chleba i dlatego uważam, że 
górnikom należy się szacunek.

- Dlatego wytoczył Pan proces Do-
naldowi Tuskowi?

- W przeciwieństwie do mnie, niko-
go z prominentnych działaczy PO nie 
było w 2015 roku przed JSW. Łatwo 
osądzać z wygodnego fotela w Warsza-
wie, ale na obrażanie górników nie ma 

zgody. Całej sprawy by nie było, gdyby 
Tusk powiedział - przepraszam. War-
to tu przytoczyć słowa ks. Prałata Ber-
narda Czerneckiego, który stwierdził, 
że podobnie jak w 1980 i 88, tak i 2015 
roku jastrzębscy górnicy protestowali  
w obronie prawa do pracy. 

 
- Zostawmy górnictwo. Obie-

cał Pan powrót kolei do Jastrzębia-  
Zdroju, ale jak na razie pociągów nie 
widać.

- I nie zobaczymy ich jeszcze przez 
kilka lat. Linię kolejową likwiduje się 
szybko, wystarczy kilka miesięcy. Jej 
odbudowa to zadanie inwestycyjne na 
lata. Mówiłem o tym w 2011 roku, kie-
dy będąc przewodniczącym Rady Mia-
sta głosowałem przeciw planom li-
kwidacyjnym. Byliśmy w mniejszości, 
więc od 20 lat Jastrzębie jest miastem 
daleko od torów, zresztą największym  
w Europie. A jeśli chodzi o prace zwią-
zane z odbudową kolei do miasta, to 
one już trwają. Na razie na etapie pro-
jektowym, dzięki rządowemu Progra-
mowi Kolej Plus. Dotyczy to odbudo-
wy połączenia z Katowicami przez Żo-

ry. Osobną kwestia jest CPK. Ten pro-
jekt pozwoli na bezpośrednie połącze-
nie Jastrzębia z całym krajem, a nawet 
Europą. To komunikacyjna szansa o hi-
storycznym znaczeniu dla miasta. 

- Czyli w sprawie kolei wszystko 
gra?

- Gra, tak dobrze jak muzyka w sa-
li koncertowej.

- Chce Pan przejść do tematu sali 
koncertowej Państwowej Szkoły Mu-
zycznej w Jastrzębiu-Zdroju?

- Tak bo to jeden z moich najwięk-
szych sukcesów tej kadencji. I spełnie-
nie marzeń z dzieciństwa. 

- Z dzieciństwa?
- Kiedy byłem uczniem szkoły pod-

stawowej uczęszczałem na zajęcie  
z gry na akordeonie. Pamiętam dziecię-
ce marzenia o grze w pięknych salach 
koncertowych. Akordeonu już daw-
no nie ma, ale jest nowoczesna, jedna 
z najlepszych i najpiękniejszych w kra-
ju sal koncertowych. 

- Ojców i matek tego sukcesu jest 
więcej.

- Przy realizacji tego projektu każda 
pomoc była ważna, nawet tylko dekla-
ratywna. Pamiętam całe godziny spę-
dzane w gabinecie prof. Piotra Gliń-
skiego, szefa resortu kultury, który wy-
łożył pieniądze na tę inwestycję. Spe-
cjalnych tłumów tam wtedy nie było, 
o czym Pan Profesor był łaskaw wspo-
mnieć podczas wizytacji wieńczącej in-
westycję. Jego podziękowania to dla 
mnie szczególne wyróżnienie.

- Ostatnie słowo?
- Szkoda, że już kończymy, bo chcia-

łem jeszcze porozmawiać o inwesty-
cjach drogowych, planach budowy ma-
gazynów energii na terenach pokopal-
nianych, sporcie i budowie nowego sta-
dionu w mieście. Koncertach opero-
wych, jakie zorganizowałem i planu-
je przygotowywać w mieście. Jak Pan 
widzi, tematów do rozmowy o moich 
poselskich osiągnięciach, starczyłoby 
na całą gazetę. Myślę, że to właśnie jest 
miarą sukcesu mojej skuteczności po-
selskiej.

Rozmawiał Jan Ostoja 

GRZEGORZ MATUSIAK, poseł z Jastrzębia-Zdroju: 

Dotrzymałem słowa

Jestem jedynym 
posłem, który jest 
śląskim górnikiem
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- Złożył pan skargę na Jastrzębski 
Zakład Wodociągów i Kanalizacji oraz 
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój?

- Sprawa, w której reprezentuję miesz-
kańca Jastrzębia-Zdroju pokazuje jak 
zwykły człowiek jest traktowany przez 
miejskie władze i podległą magistratowi 
spółkę. To przykład braku kompetencji, 
spychologii urzędników oraz braku chę-
ci rozwiązania pilnego problemu. W tym 
przypadku szambo się wylało w przeno-
śni i dosłownie. 

- Proszę przybliżyć sprawę. 
- Urząd Miasta zawarł porozumienie 

w 2004 roku z mieszkańcem. Magistrat 
zobowiązał się wybudować kanalizację 
w obrębie posesji. W 2007 roku zastępca 
prezydenta Franciszek Piksa poinformo-
wał właścicieli, że projekt budowlano- 
wykonawczy wraz z cesją praw pozwole-
nia na budowę kanalizacji został przeka-
zany do Zakładu Wodociągów i Kanali-
zacji w Jastrzębiu-Zdroju. Jednak do dzi-
siaj to zobowiązanie nie zostało zrealizo-
wane. 

- Z tego co wiemy, właściciele do-
mów przy ul. Okopowej mają zabudo-
wane szamba i nie wypuszczają nieczy-
stości w grunt. 

- Mieszkańcy tej ulicy wybudowali so-
bie szamba i czekali na realizację zobo-
wiązania. Niestety, w kwietniu tego roku 
właściciele nieruchomości otrzymali wy-
powiedzenie na wywóz nieczystości cie-
kłych z zachowaniem jednomiesięczne-

go okresu wypowiedzenia. I od czerwca 
szambo się wylewa. 

- Jaki powód dał Jastrzębski Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji, że w trybie 
natychmiastowym wypowiedział umo-
wę? 

- Okazuje się, że nasze „wodociągi” 
mają swoje problemy, czyli nie posiadają 
odpowiedniego sprzętu, aby bezpiecznie 
dojechać tam - gdzie jest szambo. Przez 
te wszystkie lata „szambiarka” dojeżdża-
ła do posesji i opróżniała zbiornik, a te-
raz nie może. JZWiK twierdzi, że miejska 
droga, którą sami zniszczyli nadaje się do 
remontu. A Urząd Miasta nie chce pod-
jąć się tego zadania. 

- Kto ma tą drogę wyremontować? 
- I tu pojawią sią nasi kolejni „kompe-

tentni” urzędnicy, bo to jest droga miej-
ska. I miasto od kilkudziesięciu lat tej 
drogi nie wyremontowało tak, aby moż-
na było spokojnie dojechać do szamba. 
Pan, którego ta sprawa dotknęła osobi-
ście od momentu wypowiedzenia umo-
wy przez JZWiK rozpoczął wędrów-
kę po korytarzach miejskiego magistra-
tu i spółki miejskiej szukając pomocy  
w rozwiązaniu tego śmierdzącego tema-
tu. Niestety naczelnik wydziału stwier-
dził, że drogi nie utwardzi, bo nie posia-
da środków. I zaproponował, aby wła-
ściciele nieruchomości wykonali to wła-
snymi środkami. 

- Miejską drogę mają budować 
mieszkańcy?!

- Tak mi też powiedziano w magi-
stracie, że najszybciej byłoby gdyby sa-
mi właściciele wykonali te roboty. Oni 
zaś zwrócili się o pomoc do Wydziału 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Nie-
stety naczelnik tego wydziału działając 
w imieniu prezydent Anny Hetman (wy-
mieniam celowo prezydent bo ochro-
na środowiska dla niej jest prioryte-
tem), że oczyszczanie szamba jest obo-
wiązkiem właścicieli i tak w ogóle to mo-
gą zostać ukarani mandatem. W piśmie 
wskazał mu firmy posiadające zezwole-
nie na opróżnienie zbiorników (szam-
ba) na terenie naszego miasta. Jest to 12 
firm począwszy od naszego Zakładu Wo-
dociągów i Kanalizacji skończywszy na 
TOI TOI POLSKA w Warszawie. Sprawa 
jest na tyle kuriozalna, że mając własne 
przedsiębiorstwo wysyła się mieszkańca 
Jastrzębia-Zdroju do Warszawy (a tak na 
marginesie to np. firma TOI TOI nie wo-
zi w naszym mieście szamba), czyli na-
czelnik wprowadził w błąd mieszkańca. 

- Jest już wrzesień. Temat został za-
łatwiony? 

- Żartuje pan? Tryby naszego urzędu 
miasta kręcą się bardzo powoli i są bar-
dzo opieszałe w rozwiązaniu tego pro-
blemu. Póki co JZWiK oraz UM mają to 
głęboko w... duszy. Jedyną konkretną de-
cyzją pewnie będzie nałożenie mandatu  
i ukaranie rodziny za brak urzędniczych 
kompetencji. 

- Może lokalizacja szamba jest nie-
prawidłowa? 

- Szambo jest umieszczone 5 metrów 
od wyznaczonego pasa ruchu drogowe-
go. Przez wiele lat „szambiarka” tam do-
jeżdżała. Fakt jest taki, że miejska droga 
została rozjechana głównie przez sprzęt 
Jastrzębskich Zakładów Wodociągów  
i Kanalizacji. To miasto powinno napra-
wić nawierzchnię drogi gruntowej. Nie-
stety brak kompetencji, stosowanie spy-
chologii oraz próba obwiniania samych 
mieszkańców powoduje, że szambo się 
wylewa do gruntu. A na to zgody nie ma. 

- Co dalej?
- Zbliża się Sesja Rady Miasta będę 

na niej ten temat poruszał, będę stawiał 
konkretne pytanie, kiedy miejscy urzęd-
nicy podejmą w tej pilnej sprawie dzia-
łania. Bo to, że sprawa jest do załatwia-
nia i to w trybie pilnym nikt mi nie mo-
że zaprzeczyć. 

Rozmawiał Jan Ostoja
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Miasto gó...a się nie tyka
u Władze Jastrzębia-Zdroju chcą się ubiegać o miano kulturalnej stolicy Europy, 

ale mają problem z kulturalnym traktowaniem swoich mieszkańców. Historia 
mieszkańców ul. Okopowej jest modelowym przykładem braku empatii, 
odpowiedzialności i przyzwoitości ze strony magistratu. 

Pan Tadeusz odziedziczył dom po rodzicach. 
Jak w wielu starszych domach nieczystości 
kanalizacyjne są gromadzone w szambie,  

a następnie wywożone. Dojazd do zbiornika prowa-
dził drogą należącą do sąsiada. W 2004 roku miasto 
postanowiło wybudować kanalizację sanitarną na  
ul. Okopowej. Mieszkaniec podpisał porozumienie  
o przyłączeniu jego posesji do sieci. Szybko się jednak 
okazało, że dla miasta jest to nieekonomiczne roz-
wiązanie. Dom jest tak położony, że potrzebny byłby 

dodatkowy, długi odcinek przyłącza. W tej sytuacji 
jastrzębskie wodociągi spisały z mieszkańcem umo-
wę na wywóz nieczystości płynnych. W tak zwanym 
międzyczasie, sąsiad oddał drogę pod administrowa-
nie Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. Przez jakiś czas 
jastrzębskie wodociągi zgodnie z umową wywoziły 
nieczystości, ale droga się niszczyła i ciężkie pojazdy 
miały coraz większy problem z dojazdem do szamba. 
Mieszkaniec zaproponował, aby podłączyć dłuższe 
węże do beczki, ale miejscy kanalizatorzy uznali, że 

jest to niemożliwe. Aż naszedł kwiecień 
tego roku. Jastrzębski Zakład Wodo-
ciągów i Kanalizacji wypowiedział 
umowę na wywóz nieczystości. 
Mieszkaniec został sam ze swoim 
problemem, wylądował - dosłow-
nie i w przenośni - z ręką w nocniku. 
Jeśli Jastrzębie-Zdrój zostanie europejską 
stolicy kultury pierwsza zagraniczna wycieczka 
powinna pojechać na ul. Okopową. 

PIOTR SZEREDA, przewodniczący Rady Miasta: 

Szambo się wylało

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

REKLAMA
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JSW na Krynica Forum 2023
u Węgiel koksowy ważnym surowcem w transformacji energetycznej. To jedna z konkluzji debat 

patronackich zorganizowanych przez Jastrzębską Spółkę Węglową podczas Krynica Forum 2023.

Forum Krynica to miejsce spotkań 
ekspertów, polityków i przedsię-
biorców, które odgrywa kluczo-

wą rolę w kształtowaniu przyszłości pol-
skiej gospodarki.

Tegoroczne Forum, odbywające się 
w malowniczej Krynicy-Zdroju było 
szczególnie istotne, ponieważ skupi-
ło się na tematach związanych z neu-
tralnością klimatyczną i transformacją 
energetyczną, w których swój znaczą-
cy udział ma także Jastrzębska Spółka 
Węglowa.

JSW była organizatorem dwóch de-
bat na temat neutralności klimatycznej  
i transformacji energetycznej, z uwzględ-
nieniem roli węgla koksowego, jako za-
sobu niezbędnego do osiągnięcia tych 
celów oraz surowców własnych. Mode-
ratorem pierwszego spotkania z udzia-
łem Marka Wesołego, sekretarza sta-
nu w MAP, prof. Stanisława Pruska, dy-
rektora GIG, prof. Marka Borowskiego  
z AGH oraz Artura Badylaka, dyrektora 
biura odmetanowania i gospodarki me-
tanem w JSW - był Tomasz Cudny, pre-
zes zarządu JSW SA.

- Wierzę, że ta debata przyczyni się 
do rzetelnej dyskusji na temat kształ-
tu naszej przyszłości energetycznej. Za 
każdym razem podkreślam znacze-
nie węgla koksowego, jako kluczowego 
czynnika do osiągnięcia celów związa-
nych z neutralnością klimatyczną, za-
pewniającego bezpieczeństwo przemy-
słowi stalowemu. Kolejny ważny ele-
ment w naszej spółce, to gospodarcze 
wykorzystanie metanu - zwrócił uwagę 
Tomasz Cudny, prezes zarządu JSW 
SA, strategicznego partnera Krynica 
Forum 2023. - Nasza nowoczesna umo-
wa kredytowa SLL ma swój ekologiczny 
wydźwięk. Ważnym elementem naszej 

spółki jest strategia środowiskowa, ma-
my świadomość, że emitujemy gazy cie-
plarniane w postaci metanu, to najważ-
niejszy element redukcji śladu węglowe-
go w naszej spółce - dodał prezes To-
masz Cudny.

Debata stanowiła znaczący wkład 
w dyskusję na temat przyszłości węgla 
koksowego i niskoemisyjnej gospodar-
ki. Wielokrotnie zwracano uwagę na 
redukcję emisji metanu i jego gospo-
darczego wykorzystania.

- Górnictwo węglowe w skali global-
nej emituje 40 mln ton metanu rocznie, 
z tego 20 mln emitują tylko Chiny. Pol-
ska, jeśli chodzi o górnictwo, nie mieści 
się nawet w pierwszej dziesiątce krajów, 
nasza roczna emisja to około 400 tysię-

cy ton metanu - zaznaczył prof. Sta-
nisław Prusek, dyrektor GIG. Z ko-
lei wiceminister Marek Wesoły mówił  
o szczególnej roli JSW - producen-
ta wysokiej jakości węgla koksowego, 
wpisanego na listę surowców krytycz-
nych. - Nasze spółki działające w bran-
ży górniczej mają wystarczającą świa-
domość ekologiczną od długiego już 
czasu. W moim przekonaniu jesteśmy 
liderem, jeśli chodzi o rozwiązania do-
tyczące ujmowania metanu - to około  
40 proc. i mamy się czym chwalić - 
uważa Marek Wesoły, sekretarz stanu  
w Ministerstwie Aktywów Państwo-
wych i dodaje: - W działaniach regula-
cyjnych często brakuje spójności. Ja je-
stem za tym, aby były odpowiednie za-

chęty, to jest skuteczniejsze niż kary. Bo z 
jednej strony jest oczekiwanie wielu śro-
dowisk, abyśmy się zmieniali, a z drugiej 
strony tworzy się system, który narzuca 
kary i podatki co powoduje, że ten system 
staje się droższy, a przez to powolniejszy.

Przedstawiciele JSW podczas trzy-
dniowej konferencji byli uczestnika-
mi wielu spotkań. Jedną z ciekawszych 
dyskusji była debata o surowcach wła-
snych i bezpieczeństwie surowcowym 
Polski. W debacie wzięli udział między 
innymi: Robert Ostrowski, zastępca 
prezesa zarządu JSW ds. ekonomicz-
nych, Paweł Sałek, doradca prezyden-
ta RP, Piotr Chęciński z KGHM Pol-
ska Miedź oraz Wojciech Łabus, Part-
ner Associate KPMG w Polsce.

- Poświecenie uwagi takim firmom 
jak nasza, leży w interesie Unii Eu-
ropejskiej. Cały przemysł związa-
ny z polityka klimatyczną dotyczy sta-
li, to oznacza, że do tego trzeba ogrom-
nych zasobów węgla koksowego, który-
mi JSW dysponuje. Tymczasem dzia-
łamy w warunkach ograniczonego za-
ufania. Wszystko co kojarzy się z wę-
glem, w przypadku Jastrzębskiej Spół-
ki Węglowej - niesłusznie - uważane jest 
za brudne, złe, niepotrzebne, general-
nie do wyeliminowania. Tymczasem ta-
kie traktowanie surowców może dopro-
wadzić do zaniedbania tej działalności 
- podsumował Robert Ostrowski, za-
stępca prezesa zarządu JSW ds. ekono-
micznych.
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Uroczystości rozpoczęły się od 
mszy św. w kościele pw. Naj-
świętszej Marii Panny Matki 

Kościoła w Jastrzębiu-Zdroju. Następ-
nie przed Pomnikiem Porozumienia 
Jastrzębskiego oddano hołd uczestni-
kom tamtych wydarzeń. Kwiaty złożyli 
między innymi przedstawiciele NSZZ 
„Solidarność” i zarząd Jastrzębskiej 
Spółki Węglowej, a także premier RP, 

ministrowie, posłowie, samorządowcy 
i dyrekcje kopalń.

Latem 1980 r. strajkujący górnicy  
z ówczesnej kopalni Manifest Lipcowy 
(dzisiaj Ruch Zofiówka) - do 21 po-
stulatów z Gdańska i Szczecina - do-
łączyli własne. Zdaniem historyków, 
masowe strajki na Górnym Śląsku, 
których efektem były ustalenia zawar-
te w Jastrzębiu-Zdroju, wpłynęły na 

tempo i skuteczność negocjacji pro-
wadzonych w Gdańsku i Szczecinie. 
Podpisanie Porozumienia Jastrzęb-
skiego przypieczętowało wcześniejsze 
umowy podpisane przez strajkujących 
na Wybrzeżu.

To właśnie protestujący w Jastrzę-
bia-Zdroju górnicy wywalczyli mię-
dzy innymi wolne soboty i niedziele 
oraz zniesienie czterobrygadowego 

systemu pracy w kopalniach i podno-
szenie zarobków w ślad za wzrostem 
kosztów utrzymania. W 1980 roku 
górnicy z Jastrzębia-Zdroju wykazali 
się ogromną odwagą i determinacją 
w walce z komunistyczną władzą. 
Obecnie o wydarzeniach sprzed 43 lat 
przypomina pomnik Porozumienia 
Jastrzębskiego znajdujący się przed 
Ruchem Zofiówka.

43 LATA OD PODPISANIA 
historycznego porozumienia

Mateusz Morawiecki, 
premier RP
Z tego miejsca dziękuje szczególnie 
górnikom z Jastrzębia-Zdroju, którzy 
żyją jeszcze wśród nas i tym którzy 
odeszli, bo to wasza odwaga, wola 
walki doprowadziła do tego, że mogła 
powstać „Solidarność”. Pamiętamy 
w tych dniach o Porozumieniach 
Sierpniowych, Gdańsku, Szczecinie, ale 
za mało mówimy o Jastrzębiu-Zdroju, 
Katowicach i wszystkich kopalniach, 
które stanęły i doprowadziły do 
wielkiego przełomu, doprowadziły do 
powstania jednego z największych 
ruchów społecznych w historii świata. 

Piotr Duda, przewodniczący 
NSZZ „Solidarność”
- Fundamentem podpisanych 
porozumień sierpniowo-wrześniowych 
był najważniejszy postulat -  
powołanie niezależnej reprezentacji 
pracowniczej, która będzie dbała  
o interesy pracowników, kopalń,  
hut i tysięcy zakładów w naszym kraju. 
To było marzenie w 1980 roku, aby 
ktoś ich reprezentował, aby dbał  
o warunki pracy, o bezpieczeństwo  
i higienę pracy, ale przede wszystkim, 
żeby traktował pracowników w sposób 
podmiotowy. To wola setek tysięcy 
strajkujących w prawie 700 zakładach 
w naszym kraju. To była siła z którą 
komuniści musieli się liczyć .

u 3 września minęła rocznica podpisania Porozumienia Jastrzębskiego, 
zawartego pomiędzy robotnikami a komunistyczną władzą, kończących 
falę strajków z lata 1980 roku. W uroczystościach rocznicowych  
w Jastrzębiu-Zdroju uczestniczył premier RP Mateusz Morawiecki.
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DYWANY • WYKŁADZINY
CENTRUM TAPET

AL. L. PIECHOCZKA 1
Jastrzębie-Zdrój

/exclusivecarpetspl, tel. kom. 780 095 009
czynne: 10.00-17.00, sob.: 10.00-13.00

SERDECZNIE ZAPRASZAMY
www.exclusivecarpets.pl

NAJTAŃSZE TAPETY 

W OKOLICY

NAJWIĘKSZY WYBÓR

TELEFON: 32 4711559, 574 340 030, 575 962 591

NASZE PLACÓWKI GWARANTUJĄ:
• profesjonalną opiekę oraz rzetelne przygotowanie dzieci  

do podjęcia nauki w szkole;
• ofertę dostosowaną do potrzeb i możliwości dzieci, w tym dzieci 

niepełnosprawnych;
• czas pracy uwzględniający potrzeby rodziców (6:00-16:30);
• ciekawą ofertę zajęć dodatkowych (język angielski, zajęcia sportowe 

Kangurek, rytmikę, dogoterapię);
• pomoc pedagogiczno-psychologiczną, w tym zajęcia logopedyczne.

WNIOSKI DO POBRANIA NA NASZEJ STRONIE INTERNETOWEJ: 
www.przedszkoledzwoneczek.pl

TRWAJĄ ZAPISY 
DO NASZEGO PRZEDSZKOLA 

DZWONECZEK I (na ul. Powstańców Śl.) 
i DZWONECZEK II (na ul. Odpolany) 

Przyjmujemy dzieci od 2,5 lat do 6 roku życia,  
a także dzieci posiadające Orzeczenie o potrzebie 

kształcenia specjalnego.

W NASZYCH PLACÓWKACH ZATRUDNIAMY SZTAB SPECJALISTÓW Z ZAKRESU PEDAGOGIKI SPECJALNEJ: 
OLIGOFRENOPEDAGOGÓW, TYFLOPEDAGOGÓW, SURDOPEDAGOGÓW, SPECJALISTÓW DO PRACY Z DZIEĆMI  

ZE SPEKTRUM AUTYZMU, TERAPEUTÓW SI, NEUROLOGOPEDÓW, PSYCHOLOGÓW, REHABILITANTA!!!
PROWADZIMY TERAPIĘ SŁUCHOWĄ METODĄ TOMATISA.



Katowicka 10, 44-240 Żory | tel: +48 660 741 938 | www.studiooptyczne44.pl

Umów się na bezpłatne komputerowe badanie 
wzroku w ekskluzywnym salonie optycznym.

Skorzystaj z rabatów do -30% 
na markowe oprawy okularowe.

DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ O:
n okularach do komputera
n okularach dla kierowców
n okularach progresywnych
n okularach przeciwsłonecznych z korekcją
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§ świeże
§ dobre
§ polskie

Produkty spożywcze zawsze w najlepszej cenie!

Nie przegap promocji!



Zielone Jastrzębie
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 

WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

W programie „Czyste Po-
wietrze” złożono już nie-
mal 700 tys. wniosków na 

kwotę ponad 17 mld zł, a wypłacono 
już ponad 6,8 mld zł. W województwie 
śląskim: złożono ponad 104 tys. wnio-
sków na kwotę ponad 2 mld zł, a wy-
płacono blisko 850 mln zł.

- Już od pięciu lat funkcjonuje i cieszy 
się ogromnym, wręcz rekordowym zain-
teresowaniem program „Czyste Powie-
trze” z budżetem 103 mld zł przewidzia-
nym na lata 2018-2029. Przypomnijmy, 
że program jest skierowany do właścicie-
li domów jednorodzinnych. Jego głów-
nym celem jest poprawa jakości powie-
trza poprzez zmniejszenie emisji pyłów  
i gazów cieplarnianych, dzięki dofi-
nansowaniu wymiany nieefektywnych 
i wysokoemisyjnych źródeł ciepła oraz 
zwiększenie efektywności energetycznej 
istniejących jednorodzinnych budynków 
mieszkalnych - zaznacza Paweł Mirow-
ski, zastępca Prezesa Zarządu Narodo-
wego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, Pełnomocnik 
Prezesa Rady Ministrów do spraw Pro-
gramu Czyste Powietrze i efektywności 
energetycznej budynków.

Od 3 stycznia 2023 r. 
wdrożono zmiany  
w programie „Czyste 
Powietrze”, które 
wprowadzają m.in. wyższe 
poziomy dofinansowania. 
Obecnie w najwyższym 
poziomie dofinansowania 
na kompleksową 
termomodernizację  
i wymianę kopciucha można 
otrzymać nawet do 136 200 zł 
bezzwrotnej dotacji.

Realizacjęs Programu „Czyste Po-
wietrze” wspiera 86% gmin, które 
mają możliwość prowadzenia punk-
tów konsultacyjno-informacyjnych ze 
wsparciem finansowym NFOŚiGW 
na ich prowadzenie. Gminy organizu-
jąc punkty konsultacyjno-informacyj-
ne programu „Czyste Powietrze” służą 
poradą i wsparciem dla swoich miesz-
kańców, aby Ci wybrali odpowied-
nie źródło ciepła i sposób docieplenia 
własnego budynku przy jednoczesnym 
skorzystaniu z dofinansowania dostęp-
nego w ramach programu „Czyste Po-
wietrze”.

Dodatkowo biorą w nim 
udział banki, które  
w ramach Kredytu Czyste 
Powietrze oferują dotowany 
kredyt (dotacja z programu 
przeznaczona jest na 
częściową spłatę kapitału 
kredytu).

- Ważną inicjatywą w „Czystym Po-
wietrzu” jest akcja: „Sołtys - Amba-
sadorem Czystego Powietrza”. Sołtysi 
to naturalni liderzy w swoich społecz-
nościach lokalnych, znają swoich są-
siadów i ich potrzeby. Sołtysi cieszą się 
zaufaniem społecznym, mogą być dla 
mieszkańców dobrym przykładem i po-
kazywać, że warto mieć docieplony dom 
i efektywne, ekologiczne źródło ciepła. 
Działanie ze strony sołtysów może być 
dla dalszego rozwoju Programu bezcen-
ne - podkreśla wiceszef NFOŚiGW Pa-
weł Mirowski.

Narodowy Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej przy-
gotował również kolejny etap wsparcia 
dla najuboższych w realizacji przed-
sięwzięć w ramach Programu „Czy-

ste Powietrze”. Jest nim nowy program 
priorytetowy „Operatorzy w progra-
mie „Czyste Powietrze” - pilotaż w wo-
jewództwie warmińsko - mazurskim 
oraz w województwie małopolskim. 

Dzień Czystego Powietrza
Z tej okazji powstało specjalne stoisko „Czystego powietrza” przy Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na rogu ulic Plebiscytowej i Jagiellońskiej  
w Katowicach. Nie zabrakło atrakcji dla dzieci i dorosłych, był ekologiczny quiz i nagrody.  
A doradcy wyjaśniali i podpowiadali, jak skorzystać z dofinansowania w programie „Czyste 
Powietrze”. Natomiast Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w Katowicach podarowała 
sadzonki drzew. - To od mieszkańców naszego województwa zależy, jak szybko wygramy walkę ze 
smogiem - mówił, podczas Dnia Czystego Powietrza, prezes zarządu Tomasz Bednarek.



Zielone Jastrzębie
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 
WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

- Pula środków w naborze na rok 
2023 została zwiększona i obecnie 
można nadal składać wnioski. Zgodnie  
z poprzednimi edycjami zakładamy, 
że wszyscy którzy złożą wnioski w ter-
minie naborów będą mieli szansę na 
otrzymanie dofinansowania - zapewnia 
Adam Lewandowski, zastępca prezesa 
WFOŚIGW w Katowicach.

W ramach trzech edycji programu 
do katowickiego Funduszu wpłynę-
ło w sumie ponad 10 400 wniosków 
i wypłacono dotychczas kwotę do-
finasowania w wysokości ponad  
18,6 mln zł.

Przypomnijmy, że program „Moja 
woda” ma pomóc w łagodzeniu skut-
ków suszy i przeciwdziałaniu podto-

pieniom budynków w Polsce. Właści-
ciele domów jednorodzinnych mogą 
otrzymać nawet 6 tys. zł dotacji na bu-
dowę przydomowych instalacji zatrzy-

mujących deszczówkę. W poprzednich 
edycjach programu tylko w wojewódz-
twie śląskim dotacje otrzymało ponad 
6 tysięcy Beneficjentów.

Pula środków, w ramach 
programu „Moja woda”  
na 2023 rok została 
zwiększona do 230 mln zł.

Rekordowe zainteresowanie!
Kolejna, trzecia edycja programu „Moja woda” 
cieszy się jeszcze większym zainteresowaniem 
właścicieli domów jednorodzinnych niż dwie 
poprzednie także w województwie śląskim. 
Do tej pory, w ramach obecnego naboru do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach wpłynęło 
ponad 3 tys. wniosków.



OGŁASZA USTNY PRZETARG NIEOGRANICZONE NA:
USTANOWIENIE I ZBYCIE PRAWA  

ODRĘBNEJ WŁASNOŚCI LOKALI MIESZKALNYCH:

n ul. Poprzeczna 2/8 Jastrzębie-Zdrój, pow. użytkowa 37,94 m2  
(1 pokój, kuchnia, łazienka, przedpokój), cena wywoławcza 145 000 zł, wadium 14 500 zł,

Przetarg odbędzie się w siedzibie Spółdzielni sala nr 7 
w dniu 13.10.2023r., godz. 1100,

n ul. Poprzeczna 1/2 Jastrzębie-Zdrój, pow. użytkowa 37,89 m2  
(1pokój, kuchnia, łazienka, przedpokój), cena wywoławcza 129 000 zł, wadium 12 900 zł,

Przetarg odbędzie się w siedzibie Spółdzielni sala nr 7 
w dniu 13.10.2023r., godz. 1130.

Minimalne postąpienie w przetargu wynosi 500 zł. Do przetargu dopuszczeni zostaną oferenci, 
którzy zapoznają się z „Regulaminem na ustanowienie i zbycie odrębnej własności…” obowiązującym 
w Spółdzielni, co potwierdzą podpisem na oświadczeniu, a następnie wpłacą wymagane wadium. 

Osoba wygrywająca przetarg zobowiązana jest do poniesienia kosztów ogłoszenia przetargu, 
sporządzenia operatu szacunkowego określającego wartość rynkową lokalu, sporządzenia aktu 
notarialnego, założenia i wpisu do księgi wieczystej. 

Umowa ustanowienia i zbycia odrębnej własności lokalu mieszkalnego zawarta 
zostanie w kancelarii notarialnej wskazanej przez Spółdzielnię. 

Dowód wpłaty wadium należy przedłożyć w Spółdzielni najpóźniej w dniu 
poprzedzającym przetarg do godziny 1430.

Wystawione do przetargu lokale mieszkalne można oglądać po uprzednim umówieniu na 
administracji osiedlowej: ul. Staszica 8 w Jastrzębiu-Zdroju tel. 32 47 61 255.

Zarząd SM „JAS-MOS” zastrzega prawo unieważnienia przetargu, bez podania 
przyczyn, na każdym etapie postępowania, aż do zawarcia aktu notarialnego 
przeniesienia lokalu w odrębną własność, bez prawa dochodzenia jakichkolwiek 
roszczeń przez uczestników postępowania przetargowego.

Dodatkowych informacji udziela komórka członkowsko - mieszkaniowa SM „JAS-MOS” pok. nr 5 
lub telefonicznie pod numerem 32 478 36 37. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa „JAS-MOS”
ul. Słoneczna 18A, Jastrzębie-Zdrój

tel. 32 47 626 37, 32 47 626 38
OGŁASZA USTNY PRZETARG NIEOGRANICZONE NA:

USTANOWIENIE I ZBYCIE PRAWA  
ODRĘBNEJ WŁASNOŚCI LOKALI MIESZKALNYCH:

n ul. Andersa 37/6 Jastrzębie-Zdrój, pow. użytkowa 37,20 m2 (1 pokój, kuchnia, łazienka, 
przedpokój), cena wywoławcza 135 000 zł, wadium 13 500 zł,

Przetarg odbędzie się w siedzibie Spółdzielni sala nr 7 
w dniu 12.10.2023r., godz. 1100,

n ul. Ofiar Faszyzmu 14/4 Jastrzębie-Zdrój, pow. użytkowa 35,90 m2 (2 pokoje, kuchnia, 
łazienka, przedpokój), cena wywoławcza 139 000 zł, wadium 13 900 zł,

Przetarg odbędzie się w siedzibie Spółdzielni sala nr 7  
w dniu 12.10.2023r., godz. 1130.

Minimalne postąpienie w przetargu wynosi 500 zł. Do przetargu dopuszczeni zostaną oferenci, 
którzy zapoznają się z „ Regulaminem na ustanowienie i zbycie odrębnej własności…” obowiązującym 
w Spółdzielni, co potwierdzą podpisem na oświadczeniu, a następnie wpłacą wymagane wadium. 

Osoba wygrywająca przetarg zobowiązana jest do poniesienia kosztów ogłoszenia przetargu, 
sporządzenia operatu szacunkowego określającego wartość rynkową lokalu, sporządzenia aktu 
notarialnego, założenia i wpisu do księgi wieczystej. 

Umowa ustanowienia i sprzedaży odrębnej własności lokalu mieszkalnego 
zawarta zostanie w kancelarii notarialnej wskazanej przez Spółdzielnię. 

Dowód wpłaty wadium należy przedłożyć w Spółdzielni najpóźniej w dniu 
poprzedzającym przetarg do godziny 1430.

Wystawione do przetargu lokale mieszkalne można oglądać po uprzednim umówieniu na 
administracji osiedlowej: ul. Staszica 8 w Jastrzębiu-Zdroju tel. 32 47 61 255.

Zarząd SM „JAS-MOS” zastrzega prawo unieważnienia przetargu, bez podania 
przyczyn, na każdym etapie postępowania, aż do zawarcia aktu notarialnego 
przeniesienia lokalu w odrębną własność, bez prawa dochodzenia jakichkolwiek 
roszczeń przez uczestników postępowania przetargowego.

Dodatkowych informacji udziela komórka członkowsko - mieszkaniowa SM „JAS-MOS” pok. nr 5 
lub telefonicznie pod numerem 32 478 36 37. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa „JAS-MOS”
ul. Słoneczna 18A, Jastrzębie-Zdrój

tel. 32 47 626 37, 32 47 626 38
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